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§ 17 Planärenden på gång i Falu kommun

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Sara Bergvin, planarkitekt, informerar om planärenden som är på gång i Falu 
kommun och nyligen beslutade detaljplaner. 

För närvarande är det 56 pågående detaljplaner. Större delen gäller bostäder men 
detaljplaner finns även för förskolor och idrottshallar. 

Se bifogad presentation.
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§ 18 Projektet Unga IT-värdar

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Ylva Ljungqvist, projektledare, informerar om projektet Unga IT-värdar.

Inom projektet Unga IT-värdar, som är ett samarbete mellan kommunen, 
Länsstyrelsen och Arbetsförmedlingen, har målsättningen varit att 
värdarna skulle vara anställningsbara från 1 mars i år. Innan dess gick de 
utbildning under tre veckor. Projektet påminner om ett s.k. jobbspårsprojekt. I ett 
sådant anordnas utbildning för ett företag som har behov av arbetskraft.

Projektet har flera mål. Ett är att IT-värdarna ska lära sig svenska språket. IT-
värdarna studerar halva tiden och arbetar halva tiden.

Två IT-värdar arbetar på biblioteket och en på Kontaktcenter. På biblioteket har 
de hittills träffat ungefär 400 personer. IT-värdarna har även besökt SFI för att 
presentera sin verksamhet. Det viktigaste i uppdraget är att kunna erbjuda bra 
service.

Information om projektet har gått ut i radio, tidningar och på kommunens 
hemsida bland annat.

Projektet avslutas i februari 2023. Förhoppningen är dock att projektet kan 
fortsätta även efter det. 
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§ 19 Länsstrategi för god och nära vård

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Maria Brodén, medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS), informerar om 
länsstrategin för god och nära vård. Regeringen antog en reform 2020 för ett 
hållbart hälso- och sjukvårdssystem som ligger till grund för god och nära vård. 

Inom god och nära vård samverkar primärvården och kommunerna i Dalarna 
men även en rad andra aktörer. Eftersom kommunerna har olika förutsättningar 
behöver man anpassa och göra en lokal struktur och process för arbetet. 

Uppföljningen i den länsgemensamma strategin är viktig. Nyckeltal, 
självskattning och aktiviteter ska följas upp. Det finns en styrgrupp där Johan 
Björklund, sektionschef på omvårdnadsförvaltningen, är drivande. I arbetet 
ska man ska utgå från medborgarens behov. Samarbete och relationer är en 
förutsättning och en nyckel till framgång. Även en god planering behövs så att 
resurserna räcker till för alla.  

Inom arbetet med god och nära vård erbjuds även möjligheten till hemsjukvård 
av ett mobilt team för de som har svårt att ta sig till vårdcentral. Samarbete sker 
med alla berörda aktörer och hembesök görs av läkare och sjuksköterska. 

Se bifogad presentation. 

6 (10)

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 e
c2

39
6c

f-f
9d

e-
4a

b1
-8

7d
1-

ee
7c

06
22

fc
f3



 Sammanträdesprotokoll
Falu kommun  Sammanträdesdatum
Kommunala 
pensionärsrådet

2022-06-15

§ 20 Information från ordföranden

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen. 

Sammanfattning
Anders Lindh informerar om frågor som diskuterats i arbetsutskottet. Det gäller 
bl.a. lokaltillgången i kommunen där det kan konstateras att även ungdomar 
vill ha en lokal att mötas i. En annan idé som lyftes var att 
pensionärsorganisationer skulle kunna hyra in sig i något café för att ha möten 
och aktiviteter. Det har också framkommit att det finns önskemål om att 
broschyrer tas fram som komplement till hemsidans information.   

Anders Lindh noterar ändrat datum för nästa rådsmöte p.g.a. valet. Det blir 
den 24 oktober istället för den 28 september. Arbetsutskottets möte blir den 28 
september istället för den 31 augusti. 

Anders Lindh konstaterar att det är bra stämning vid mötena i pensionärsrådet. 
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§ 21 Information från omvårdnadsförvaltningen

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Camilla Andersson Sparring informerar om frågor som tagits upp i 
omvårdnadsnämnden. Bland annat arbetar man med frågan om god och nära 
vård. Det är fortsatt svårt att få tag på vikarier, fast personal 
och  sommarvikarier. En god IT-infrastruktur är en framgångsfaktor. 

Herrhagsgården ska tömmas och det ska fattas beslut om vilken nivå som är 
rimlig vad gäller renoveringen. Eftersom flera boenden samtidigt behöver 
byggas så innebär det att svåra avvägningar behöver göras var pengarna ska 
satsas. Arbetssättet inom äldrevården behöver också reformeras. Det handlar 
bl.a. om det som kallas smarta hem. Camilla uppmanar 
pensionärsorganisationerna att bidra med idéer. 

Jonas Hampus informerar om Tillsammans i Falun och att man provar sig fram 
hur man ska komma tillrätta med den ofrivilliga ensamheten. Utvärdering av 
projektet sker successivt. Omvårdnadsförvaltningen har fått pengar från staten 
för demens och ensamhet och därifrån hämtas pengar till Tillsammans i Falun 
under 2022. Målet är att även synas på landsbygden men det finns inte resurser 
att vara överallt samtidigt.  

När det gäller undersköterskeutbildning har förvaltningen fått 7 miljoner kronor 
för att utbilda och bemanna med undersköterskor. För insatser mot demens och 
ensamhet finns det statliga medel om ca 4 miljoner kronor. 
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§ 22 Information från pensionärsorganisationerna

Sammanfattning
SPF Falun informerar om att man vill ha upp frågan om bowling i Falun. 
Dessutom konstateras att det finns aktiviteter i aktivitetslistan som inte är 
avslutade fast de är gröna i listan. 

Anders Lindh lovar att aktivitetslistan justeras så att det framgår att 
delaktiviteten är avslutad men att ärendet fortfarande behandlas.

SKPF påpekar att förebyggande hembesök hanteras av 
omvårdnadsförvaltningen. Detta ska därför inte tas upp som en aktivitet inom 
ramen för Tillsammans i Falun i aktivitetslistan utan som en egen separat 
aktivitet.  
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§ 23 Övriga frågor

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Sammanfattning
SPF Falun berättar om kontakterna med kultur- och fritidsförvaltningen och den 
aktör som är villig att starta en bowlinghall i Falun. Det finns ett budgetförslag 
som innefattar ett täckningsbidrag som kan utgå under vissa förutsättningar. Det 
finns en vilja att starta bowlingverksamhet under förutsättning att kommunen 
kan erbjuda ett täckningsbidrag. Detta förutsätter dock att även de äldre är en 
grupp som förvaltningen är villiga att satsa på vilket inte är fallet idag då kultur- 
och fritidsförvaltningen prioriterar ungdomar.

Barbro Ödlund konstaterar att kommunen inte vill ställa grupper mot varandra 
men att det är dyrt med en bowlinghall och att det är svårt att se var man ska ta 
pengarna någonstans.  

PRO påpekar att det är många som bowlar inom PRO och att det känns viktigt att 
det finns en bowlinghall i Falun.

Ordföranden konstaterar att nästa steg blir att få till ett möte med kultur- och 
fritidsförvaltningen och berörda aktörer för att reda ut frågan. Anders åtar sig att 
ordna ett möte så snart som möjligt. 

Margareta Dunkars påminner om att utse representanter till Måltidsrådet. 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.

Christer Åberg1:e vice ordförande: Anders Lindh
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